
 

 

 
Valtuustoaloite Sotkamon ystävyyskunta Isnyn (im Allgäun) kanssa tehtävän yhteistyön 
laajentaminen ja yhteistyön tuominen laajemmin kuntalaisten ulottuville 
 
KHALL 21.11.2023 § 223  
  
Kunnanjohtaja Hallintosäännön 18 luvun 2 §:n mukaan kunnanhallituksen on vuosittain 

huhtikuun loppuun mennessä esitettävä valtuustolle sen toimivaltaan 
kuuluvista aloitteista ja niiden johdosta suoritetuista toimenpiteistä. 
Valtuusto voi samalla päättää, mitkä aloitteista on loppuun käsitelty. 

  
 Kuntalaissa ei säädetä valtuutetun tai muun luottamushenkilön 

aloiteoikeudesta. Valtuutettu saa vireille asioita tekemällä 
 valtuusto aloitteen. 
 
 Kuntalain 23 §:n mukaan valtuuston tietoon on saatettava vähintään 

kerran vuodessa sen toimivaltaan kuuluvissa asioissa tehdyt aloitteet ja 
niiden johdosta suoritetut toimenpiteet. 

 
 Seuraava kesken oleva aloite tuodaan nyt käsittelyyn: 

 
Valtuustoaloite 31.1.2023 
Sotkamon Kristillisdemonkraattien valtuutetut 

 
”Valtuustoaloite Sotkamon ystävyyskunta Isnyn (im Allgäun) kanssa 
tehtävän yhteistyön laajentaminen ja yhteistyön tuominen laajemmin 
kuntalaisten ulottuville 
 
Sotkamon kunnan 375-juhlavuoden juhlallisuuksissa tuotiin hienosti 
ystävyyskuntamme Isny im Allgäun kanssa tehtävä yhteistyö kuntalaisille 
tarjolle. 
 
Sotkamon 375-juhlavuoden aikana kuntalaiset toivat myös esille 
halukkuuden vierailla Isnyssä. Isnyssä on myös yritystoimintaa, joka voisi 
hyödyntää sotkamolaisten minaraalien käyttöä alueen yrityksissä ja 
toisaalta tunnettuuden lisääminen voisi lisätä matkailijavirtoja Sotkamoon. 
 
Esitämme, että 
 
1. Sotkamon kunta laajentaisi kulttuurivaihtoon liittyvän yhteistyön myös 

mahdollisuuteen kuntalaisille vierailla Isnyssä. Omakustanteinen tai 
mahdollisesti hankkeiden kautta osin rahoitettava vierailumahdollisuus 
lisäisi kuntien välistä yhteistyötä. 

2. Sotkamon kunta kannustaisi yritysten väliseen yhteistyöhön kuntien 
välillä. Kansainvälinen yhteistyö voisi avata uusia mahdollisuuksia 
sotkamolaisille yrityksille ja esim. lisätä matkailijavirtoja myös 
Sotkamoon. 

 
 

 



 

 

 
  
 
 Aloitteen käsittely: 
 
Sivistysjohtaja Sotkamon kunnan ja Isny im Algaün välinen ystävyyskuntatoiminta on ollut 

kulttuuriyhteistyötä ja sen uudelleen virittämisestä neuvoteltiin vuosien 
tauon jälkeen vuoden 2019 lopussa. Varsinainen uudelleen aloittaminen 
kulttuurivaihdossa pääsi alkamaan kuitenkin vasta koronavuosien jälkeen 
Sotkamon juhlavuonna kesällä 2022 ja vastavierailu Isnyyn tehtiin v. 2023 
elokuussa, kun juhlistettiin ystävyyskuntatoiminnan juhlavuotta.  

  
 Ystävyyskuntatoimintaan olisi hyvä saada yksittäisten viranhaltijoiden ja 

kuntalaisten lisäksi mukaan myös yhdistystoiminnan kautta tulevaa 
yhteistyötä, oppilaitosten hanketoimintaa ja mahdollisesti 
yritysyhteistyötä.   

  
 Seuraava yhteinen neuvottelu yhteistyön muodoista ja aikatauluista on 

sovittu pidettäväksi joulukuun alussa 2023, jossa otetaan esille myös 
edellä esitetyt aloitteen asiat. Kunnan puolelta on hyvä huomioida myös  
yritysasiantuntijan ja matkailuasiantuntijan työpanos seuraavia askeleita 
otettaessa, joka tapauksessa niin, että työ tehtäisiin poikkihallinnollisesti.     

 
Lisätietoja asiasta antaa sivistysjohtaja Merja Ojalammi, puh 044 750 2125 
tai merja.ojalammi@sotkamo.fi 

 
Kunnanjohtaja 
Ehdotus Kunnanhallitus päättää esittää kunnanvaltuustolle, että edellä esitelty 

kesken oleva aloite on asianmukaisesti käsitelty ja on annettu riittävä 
selonteko tehdyistä toimenpiteistä. 
 
Kunnanhallitus päättää tarkastaa ja hyväksyä pöytäkirjan tämän pykälän 
osalta kokouksessa. 

 
Kunnanhallitus 
Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti kunnanjohtajan ehdotuksen. 

_______ 
 
Otteet Kunnanvaltuusto 
 
KVALT 28.11.2023 § 112    
203/00.02.00/2023    
 
Kunnanjohtaja 
Ehdotus Kunnanvaltuusto hyväksyy kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
Kunnanvaltuusto 
Päätös Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
Kunnanvaltuusto hyväksyi yksimielisesti puheenjohtajan ehdotuksesta 



 

 

aloitteen loppuun käsitellyksi. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että tämän asian yhteydessä kuultiin 
asiantuntijana sivistysjohtaja Merja Ojalammia. 


